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شــرکت بازرگانی ســفیر فعالیت خود را در صنعت در و پنجره از سال 82 آغاز کرد. 
موسســان این شرکت که شروع فعالیتشان با ســاخت و نصب در و پنجره همراه بود 
توانستند با کسب تجربه و تلاش بیشتر در سال 89 شرکت سفیر را به صورت رسمی 
ثبت کرده و زمینه فعالیتشان را گسترش دهند. غلامرضا عسگری به همراه برادرانش 
وقتی در ســال 1389 زیر بنای شرکت بازرگانی ســفیر را با هدف ارائه یراق آلات در 
و پنجره بنا نهادند، مصمم بودند تا دامنه فعالیت شــرکت را از شــهر تبریز در استان 
آذربایجان شرقی به دیگر شهرهای ایران گسترش دهند. حالا شرکت بازرگانی سفیر 
دفتری هم در تهران دارد تا مشــتریان و تولیدکنندگان در و پنجره های یو. پی. وی .سی 
در سراسر ایران بدون واسطه و به طور مستقیم و با قیمتی یکسان بتوانند نیازهای خود 
را برآورده سازند. بازرگانی ســفیر هم اینک نمایندگی انحصاری دو برند شناخته شده 
یــراق آلات در و پنجره یو.پی.وی.ســی reze و winx را در اختیار دارد و افزون بر آن 
برخی یراق آلات دیگر استاندارد و باکیفیت را هم به سبد محصولات خود افزوده است. 
این مجموعه نمایندگی پروفیل یو.پی.وی.ســی »آک پروفیل« در اســتان آذربایجان 
شرقی را نیز در اختیار دارد. گروه خبری نشریه پنجره ایرانیان در سفری به شهر تبریز 
از شرکت ســفیر که انبار و دفتر مرکزی آن در جاده تبریز تهران واقع است بازدیدی 
داشت و ضمن آن گفتگویی با غلامرضا عسگری مدیرعامل موفق این مجموعه انجام 

داد که مشروح این گفتگوی خواندنی را در ادامه باهم می خوانیم. 

اشــاره

گفتگوی اختصاصی پنجره ایرانیان با مدیرعامل شرکت سفیر؛

سـفیر امید  در آسمان  صنعت

 برای شروع بحث ضمن معرفی مجموعه تان، 
مختصری درباره پیشینه و تاریخچه فعالیت های 

آن بیان کنید؟
شــرکت بازرگانی ســفیر در زمینــه تهیــه و توزیع انواع 
پروفیل و یراق آلات در و پنجره یو.پی.وی.ســی و شیشــه 
دوجــداره فعالیت می کند. همچنین نمایندگی فروش پروفیل 
»آک پروفیل« را در اســتان آذربایجان شرقی به عهده داریم. 
مجموعه ما یــک دفتر و انبار مرکزی در تبریز و یک دفتر و 
انبار نیز در تهران دارد که همه فعالیت های ما در هر دو دفتر 
انجام می شود. فعالیت ما در این صنعت از سال 82 با ساخت 
و نصب در و پنجره و شیشه های دوجداره آغاز شد تا اینکه در 
سال 89 مجموعه سفیر را تاسیس کردیم. ابتدا فقط در زمینه 
فروش یراق آلات فعالیت داشــتیم ولی رفته رفته با گسترش 
فعالیت ها و تاســیس دفتر تهران سایر موارد به زمینه کاری 
مجموعه اضافه شد. در حال حاضر 6 نفر نیروی کار در دفتر 

تبریز و 4 نفر در دفتر و انبار تهران مشغول فعالیت هستند.
 در حــال حاضر چه محصولاتــی را وارد و 
عرضه می کنید و آیا نمایندگی برند خاصی را در 

اختیار دارید؟
مجموعه ســفیر در زمینه یراق آلات نمایندگی واردات دو 
برنــد وینکس )winx( و رزه )reze( را در اختیار دارد. این 
برندهــا از بهترین های بازار یراق ایران و ترکیه هســتند و 
محصولاتشــان دارای 10 ســال گارانتی تعویض است. در 
برنامه های آتــی مجموعه قصد داریــم واردات یراق آلات 

آلومینیومی را نیز به فعالیت هایمان اضافه کنیم.
 گارانتی و خدمات پس از فروش محصولات 

خارجی به چه شکل ارائه می شود؟
بر اساس تعاملاتی که بین مجموعه ما و کارخانه های رزه 
و وینکس به وجود آمــده، گارانتی و خدمات پس از فروش 
محصولات این شــرکت ها بر عهده شــرکت اصلی خواهد 
بــود و ما به نمایندگی از شــرکت اصلــی وظیفه داریم این 
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خدمات را در ســریع ترین زمان ممکن و بدون قید و شرط 
به مشتری ارائه دهیم. این شرکت ها آن چنان به محصولات 
خود اطمینان دارند که بــا جدیت به ما اعلام کرده اند برای 

همه محصولاتشان گارانتی 10 ساله ارائه دهیم.
 عرضه محصــولات به چه صورت و از طریق 

کدام دفتر شما صورت می گیرد؟
عملا فرقی نمی کند مشتری برای تهیه کالا به کدام دفتر 
ما مراجعه کند. ثبت ســفارش، تامین کالا، فرایند فروش و 
ارســال محصول از طریق هــر دو دفتر ما در تبریز و تهران 
انجام می شــود و مشــتریان ما در سراسر کشــور می توانند 
به دلخواه خودشان و با لحاظ کردن بعد مسافت به هرکدام از 

دفاتر ما برای تهیه کالا مراجعه کنند.
 وضعیــت فعلی بازار در و پنجــره را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
در حال حاضر همان طور که می دانید رکود چندین ســاله ای 
بر بازار ســاختمان حاکم اســت که بازار در و پنجره هم متاثر 
از این وضعیت است و شرایط مناســبی ندارد. صنوف زیادی 
زیرمجموعه صنعت ســاختمان هستند و تا زمانی که وضعیت 
صنعت ساختمان به این شکل اســت این زیرمجموعه ها هم 
شرایط خوبی نخواهند داشت که امیدواریم به زودی این شرایط 
تغیر کند و شــاهد رونق دوباره بازار ســاختمان و در و پنجره 

باشیم.
 بزرگ ترین مشکلی که در صنف در پنجره با آن 

روبه رو هستید چیست؟
در حال حاضر بزرگ ترین مشکل ما چک های برگشتی است 
که وجود دارد. متاسفانه این چک های برگشتی و بدقولی برخی 
مشــتریان همه برنامه ها و توازن بازار ما را به هم زده است و 
باعث شــده بســیاری از برنامه های کاری ما با مشکل مواجه 
شــوند. اگر این مســئله در صنف ما حل شود میزان 
نقدینگی زیادی وارد صنف می شــود که 
باعث تحرک خوبی  می تواند 

در بازار شود.

 به نظر می رســد صنعت مــا در زمینه تولید 
یراق آلات در و پنجره نســبتا ضعیف است. دلیل 

این مسئله را چه چیزی می دانید؟
تنــوع محصول و تعداد یراق آلات یک سیســتم در و 
پنجره بسیار گسترده است و برای تهیه همه این قطعه ها 
به یــک مجموعه تولیدی صنعتی بــزرگ و مدرن نیاز 
است. البته در سایر کشورها مثل ترکیه، این گونه نیست 
که همه قطعات و یراق آلات یک سیستم را یک کارخانه 
تولید کند بلکه چندیــن کارخانه بزرگ در کنار هم قرار 
می گیرند و با عقد قرارداد همــکاری چندجانبه اقدام به 
تهیــه یراق آلات مختلف می کنند به این شــکل که هر 
کارخانه تعداد مشــخصی از قطعــات را تولید می کند تا 
مجموعه قطعات و یراق آلات مورد نیاز یک سیســتم در 
و پنجره کامل و قابل عرضه شود. متاسفانه در ایران این 
اتفــاق به دلایل متعددی نمی افتــد و تنها چند کارخانه 
هســتند که اقدام به تهیه اســپانیولت و چند قطعه دیگر 
می کنند و مجموعه قطعاتشــان کامل نیســت. از طرف 
دیگــر محصولات کارخانه های ایــران به دلیل ظرفیت 
پایین تولید، قیمــت بالایی دارند و توان 

رقابت بــا مجموعه های عظیم ترک بــا محصولاتی با 
کیفیت بالا و قیمت پایین تر را ندارند.

 تولیدکنندگان در و پنجره به کدام یراق آلات 
تمایل بیشتری دارند؟

در صنف تولیدکنندگان در و پنجره هم مانند بســیاری از 
صنوف دیگر، متاســفانه تمایل به استفاده از جنس خارجی 
بیشــتر اســت. مونتاژکاران ما فارغ از کیفیت این اجناس، 
تنها به ترک یا خارجی بودن آن توجه می کنند و چون این 
یراق آلات معمولا قیمت پایینی هم دارند تمایل بیشتری به 

خرید این محصولات دارند.
 با توجه به این که عمده فعالیت شما واردات 
است مشکلات زیادی در زمینه گمرک و افزایش 
تعرفه های واردات باید داشــته باشید. نظرتان 

دراین باره چیست؟
مســئله ای مانند افزایش تعرفه های گمرکی طبیعی است 
و در همه جا وجود دارد. متاسفانه این مسئله که می توانست 
عاملی برای تقویت تولید داخلی باشد به دلیل عدم مدیریت 
و اقداماتی کــه تولیدکنندگان داخلــی هم زمان با افزایش 
تعرفه انجــام دادند بی تاثیر شــد و دراین بین همه متضرر 
شدند. تولیدکنندگان داخلی هم زمان با افزایش تعرفه اقدام 
به افزایــش قیمت کردند به همین خاطــر قیمت تولیدات 
داخلی نسبت به محصولات وارداتی تفاوتی نکرد و با توجه 
به مســائلی که در پاسخ به سوال قبل مطرح کردم طبیعی 
است که مونتاژکار و تولیدکننده در و پنجره، کالای ارزان و 

باکیفیت با برند خارجی را ترجیح دهد!
 نظرتان پیرامــون فعالیت اتحادیه ها و 
آیا فعالیت  سندیکاهای صنفی چیســت؟ 
این اتحادیه را بــرای صنعت در و پنجره 

لازم می دانید؟
مطمئنا وجود ســندیکا و اتحادیه صنفــی در هر صنفی 
لازم و مفید اســت و برای پیشرفت فعالیت های صنفی باید 
چنین انجمن هایی تاسیس و تقویت شود. اگر یک اتحادیه 
خوب و فعال تشکیل شود که به دنبال منافع صنف باشد و 
مشکلات اعضاء را پیگیری کند صد درصد ما موافق هستیم 

و حمایت خواهیم کرد.


